

# 得勝有餘的獨居之民(1)： 這是獨居的民，不列在萬民中

背誦經文：**4**『我向埃及人所行的事，你們都看見了，且看見我如鷹將你們背在翅膀上，帶來歸我。**5** 如今你們若實在聽從我的話，遵守我的約，就要在萬民中作屬我的子民，因為全地都是我的。**6** 你們要歸我作祭司的國度，為聖潔的國民。』(出 19:4-6a)

## 一. 神的兒女是獨居的民

我從高峰看他，從小山望他；這是獨居的民，不列在萬民中。(民 23:9)

### 1) 處處以神為中心

以色列人要各歸自己的纛下，在本族的旗號那裏，對著會幕的四圍安營(民 2:2)

### 2) 明顯的十架見證

- a) 由眾支派的安營來看
- b) 由會幕的擺設來看
- c) 由新約的啟示來看

## 二. 神的兒女不屬於這個世界

### 1) 是屬神的子民，不被列在萬民中

**4**『我向埃及人所行的事，你們都看見了，且看見我如鷹將你們背在翅膀上，帶來歸我。**5** 如今你們若實在聽從我的話，遵守我的約，就要在萬民中作屬我的子民，因為全地都是我的。**6** 你們要歸我作祭司的國度，為聖潔的國民。』(出 19:4-6a)

### 2) 成為有君尊的祭司

**9** 惟有你們是被揀選的族類，是有君尊的祭司，是聖潔的國度，是屬神的子民，要叫你們宣揚那召你們出黑暗入奇妙光明者的美德。(彼前 2:9)

# People Dwelling Alone Who Are More Than Conquerors (1): A People Dwelling Alone, Not Counted Among the Nations

## Memorization verses:

4 'You have seen what I did to the Egyptians, and *how* I bore you on eagles' wings and brought you to Myself. 5 Now, therefore, if you will indeed obey My voice and keep My covenant, then you shall be a special treasure to Me above all people; for all the earth *is* Mine. 6 And you shall be to Me a kingdom of priests and a holy nation.' (Exodus 19:4-6a)

## 1. The children of God are a people dwelling alone

For from the top of the rocks I see him, And from the hills I behold him; There! A people dwelling alone, Not reckoning itself among the nations. (Numbers 23:9)

### 1) God is always positioned in the center

Every one of the children of Israel shall camp by his own standard, beside the emblems of his father's house; they shall camp some distance from the tabernacle of meeting (Or: *camp facing the tent of meeting on every side - ESV*) (Numbers 2:2)

### 2) Evidential testimony of the cross

- a) From the encampment of the tribes
- b) From the layout of the Tabernacle
- c) From the revelation of the New Testament

## 2. The children of God do not belong to this world

### 1) A people belonging to God, not listed among the nations

4 'You have seen what I did to the Egyptians, and *how* I bore you on eagles' wings and brought you to Myself. 5 Now, therefore, if you will indeed obey My voice and keep My covenant, then you shall be a special treasure to Me above all people; for all the earth *is* Mine. 6 And you shall be to Me a kingdom of priests and a holy nation.' (Exodus 19:4-6a)

### 2) Become a people of royal priesthood

But you *are* a chosen generation, a royal priesthood, a holy nation, His own special people, that you may proclaim the praises of Him who called you out of darkness into His marvelous light...(1 Peter 2:9)